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Milí spoluobčané, 

jaro je v plném proudu a k vám při-
chází další číslo Telnického zpravo-
daje. Doufám, že si v každodenním 
shonu mezi prací na zahrádce a ji-
nými venkovními aktivitami najde-
te čas a přečtete si, co jsme pro vás, 
a hlavně ve spolupráci s vámi při-
pravili. Čekají vás tradiční rubriky, 
v nichž najdete informace ze všech 
oblastí života v naší obci: Reportá-
že, fotky, pozvánky na akce, které 
pro vás připravují nejen telnické 
spolky, ale i jednotlivci. Rozhovor 
s Ivanou Procházkovou, která letos 
opět připravuje s našimi stárky 
jejich hodové vystoupení. Rubriku 

pro děti, které minule krásně na-
malovaly vesmírné trpaslíky a pět 
z nich si odneslo domů drobné 
odměny. Nechybí ani křížovka; oce-
něnou luštitelkou té předchozí byla 
paní Michaela Bočková. A také je tu 
nově soutěž pro všechny  
kuchařky a kuchaře na téma Co 
naše babičky vařily a nám chutná  
dodnes. 
Za pár dní nás čeká největší kultur-
ní a společenská akce roku – telnic-
ké hody. Všichni se určitě těšíme na 
setkání s širší rodinou, na posezení 
u cimbálu, sobotní hodovou zába-
vu a samozřejmě nedělní krojovaný 
průvod. Odpolední nedělní pro-
gram slibuje opět krásnou podíva-

Úvodní slovo

nou, a tak vám přeji, abyste si hody 
náležitě užili. 
Konec června je neodmyslitelně 
spjat se začátkem prázdnin, časem 
dovolených a odpočinku. Přeji 
tedy našim školákům, aby úspěšně 
dokončili školní rok, užili si prázd-
niny a načerpali síly pro ten příští. 
Pořadatelům letních kulturních 
a sportovních akcí přeji pěkné 
počasí a hodně spokojených účast-
níků. Všem ostatním pak klidnou 
a pohodovou dovolenou, třeba 
i s naším zpravodajem ke čtení.

Leona Bímová, 
starostka obce Telnice



2 | Telnický zpravodaj | červen 2023

Od uzávěrky březnového čísla zpravodaje proběhla 
tři zasedání zastupitelstva obce Telnice, a sice v ter-
mínech 9. března, 13. dubna a 17. května. Zúčastnili 
se všichni zastupitelé, v březnu jeden člen využil 
možnost distanční účasti na zasedání zastupitelstva 
obce. Účastnili se také hosté z řad občanů Telnice. 
V průběhu jednotlivých zasedání zastupitelstvo 
projednávalo mimo jiných tato témata:

	Jednací řád Zastupitelstva obce Telnice

Zastupitelstvo obce si schválilo nový jednací řád  
zastupitelstva obce, který stanoví podmínky a po-
stupy při jednáních zastupitelstva obce.

	Žádost o dotaci na opravu místní  
komunikace

komunikace – Masarykovo náměstí, ulička. Rekon-
strukce této komunikace je dlouhodobě plánovaná, 
včetně opravy kanalizace.

	Optimalizace sportovní haly 

Zastupitelstvo obce schválilo zpracování studie na 
optimalizaci sportovní haly. Tak aby bylo dosaženo 
nižší ceny při zachování základních požadavků na 
vybavení a funkčnost haly. V současné době probíhá 
jednání se stavebním úřadem o možnosti realizace 
stavby jakožto změny před dokončením stavby. Plat-
né stavební povolení bylo prodlouženo do roku 2025.

		Záloha na pořízení majetku  
na třídění odpadů

Zastupitelstvo obce schválilo zaplacení zálohy na 
pořízení popelnic a kontejnerů na tříděný odpad 
Dobrovolnému svazku obcí Cezava. Prostřednic-
tvím DSO Cezava totiž obec získá tyto nádoby za 
velmi příznivou, dotovanou cenu. Dodáno bude 
400 kusů popelnic na tříděný odpad, které budou 
občanům zapůjčeny a po pěti letech přejdou do 
jejich vlastnictví. Předpokládaný termín dodání je 
červenec 2023. O popelnice si budou moci požádat 
občané, kteří je zatím nemají, i ti, kterým původní 
popelnice již dosloužily. Postupně tak dojde k ob-
novení těchto nádob, aby plnohodnotné třídění 
odpadu bylo umožněno všem. 

	Poskytnutí dotací z rozpočtu obce Telnice

V rámci dotačního programu obce Telnice byly do-
posud na základě žádostí poskytnuty dotace těmto 
spolkům:
		 Myslivecké sdružení Telnice – 30 000 Kč na  

projekt Podpora myslivosti jakožto jednoho 
z nehmotných kulturních dědictví ČR

		Tělocvičná jednota Sokol Telnice – 250 000 Kč na 
projekt Podpora činnosti TJ Sokol Telnice v roce 
2023

Z jednání  
zastupitelstva obce 

Zastupitelstvo schválilo cenovou nabídku a smlou-
vu o dílo se společností RENARDS, a. s., která zpra-
covává pro obec žádost o dotaci z dotačního titulu 
Ministerstva pro místní rozvoj Podpora rozvoje 
regionů 2023 na projekt Rekonstrukce místní  
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		Myslivecké sdružení Telnice – 10 000 Kč na  
projekt Dětský den 2023

Ostatní spolky a pořadatelé kulturních a sportov-
ních akcí mohou žádat o dotační podporu  
do 30. listopadu 2023. Veškeré formuláře a informa-
ce žadatelé naleznou na webových stránkách obce 
v sekci Samospráva obce / Dotační podpora.

	Poskytnutí finančních darů

Zastupitelstvo obce schválilo poskytnutí finančních 
darů těmto organizacím:
		FK Troopers – 20 000 Kč – jde o florbalový klub, 

jehož členy jsou dlouhodobě i telnické děti
		Práh Jižní Morava – 8 600 Kč – organizace, 

která pomáhá lidem s psychickými problémy 
prostřednictvím registrované služby sociální 
rehabilitace 

	Studna na hřbitově 

Zastupitelstvo obce schválilo záměr vybavit studnu 
na hřbitově ponorným čerpadlem, a umožnit tak 
napouštění vody bez pumpování. Chce tím ulehčit 
zalévání květin především starším občanům, kteří 
o hroby pečují.

nové věže na sušení hadic. Zastupitelé pověřili  
starostku obce, aby zjistila možnosti realizace toho-
to záměru a případně pak zařídila jeho uskutečnění. 

	Řád veřejného pohřebiště

	Žádost JSDH 

Zastupitelstvo projednalo žádost JSDH Telnice  
o demolici a výstavbu nových skladovacích prostor 
ve dvoře obecní hasičky. A to včetně přístavby  

Zastupitelstvo obce odhlasovalo změnu č. 2 Řádu 
veřejného pohřebiště, který byl schválen odborem 
životního prostředí Krajského úřadu Jihomoravské-
ho kraje. Tento řád upravuje náležitosti a podmínky 
pronájmu, užívání, údržby a provozování místního 
hřbitova. Stanovuje povinnosti provozovatele  
i nájemce hrobového místa. 

	Účetní závěrky a závěrečný účet 

Zastupitelstvo obce schválilo účetní závěrku ZŠ 
a MŠ Telnice a obce Telnice. Současně schválilo 
rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku pří-
spěvkové organizace ZŠ a MŠ Telnice. Odhlasovalo 
také návrh závěrečného účtu obce Telnice, který byl 
následně vyvěšen na úřední desce po dobu 15 dní. 
Bude pak zastupitelstvem obce schválen na dalším 
zasedání. 

S plným zněním zápisů z jednotlivých zasedání 
zastupitelstva obce Telnice se můžete seznámit 
na webových stránkách obce v menu Samospráva 
obce / Zastupitelstvo obce / Zápisy a usnesení / 
2022–2026.

Leona Bímová, starostka obce
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		Hasiči provedli likvidaci skládky
suti nebo jakéhokoli jiného odpadu. Nevyužitá suť 
bude neprodleně odstraněna a místo uvedeno do 
původního stavu.

		Telničtí stárci založili březovou školku 

Telnické hody se už nezadržitelně blíží. Stárci po-
ctivě trénují a těší se, jak si je letos společně užijí. 
S hody se pojí řada tradičních aktivit, bez nichž si 
tuto akci nedovedeme představit. Zdobení máje 
a břízek v areálu sokolovny a blízkého okolí je jed-
nou z nich. Každoročně přiváží stárci asi 40 břízek, 
které však v dnešní době není jednoduché sehnat. 
A tak přišli s nápadem vysadit v okolí Telnice mladé 
břízky, které použijí jejich nástupci v dalších letech 
k hodové výzdobě. 

Vhodný prostor na výsadbu vznikl po likvidaci 
skládky dřevitého odpadu u hospodářského mostu 
(viz výše). Obec pak zakoupila březové sazeničky, 
které zajistil pan Jan Rožnovský, a bylo už jen na 
stárcích, aby se postarali o jejich vysazení.  

Zprávy  
z obecního úřadu 

V neděli 2. dubna provedli telničtí hasiči likvidaci 
skládky dřevitého odpadu u hospodářského mos-
tu. Většina materiálu shořela, zbývající část bude 
odstraněna. Místo pak bylo upraveno a připraveno 
na výsadbu stromků. Skládka bioodpadu již v tomto 
prostoru nebude. Bioodpad mohou občané ukládat 
do svých popelnic na bioodpad, vozit na sběrné 
místo na obecním dvoře nebo do kontejnerů na 
sběrných místech. Děkujeme všem za pochope-
ní a věříme, že tento prostor pomůže k rozšíření 
toho malého množství přírody, které v našem okolí 
máme. Děkujeme všem hasičům, kteří se akce 
zúčastnili. 

		Skládka stavební suti

Na obecním pozemku u trati je dočasně složena sta-
vební suť, která bude použita do základů při stavbě 
rodinného domu. Nejedná se tedy o černou sklád-
ku. Toto místo není určeno pro veřejné skladování 
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V pondělí 1. května se sešli telničtí stárci v hojném 
počtu a začali pracovat na úpravě terénu. Vše zvládli 
výborně a mohli se pustit do výsadby prvních 50 kusů  
stromků. Další týden potom dosadili zbývající, tak-
že vznikla školka v celkovém počtu 200 bříz. 

Opěry a oplocení tohoto prostoru zajistí obec a je 
na stárcích, aby se o stromky dobře starali. K tomu 
určitě poslouží krásně vymalované kádě na vodu, 
protože zálivka je v prvních letech života stromků to 
nejdůležitější. Věřme, že se vše podaří, stromky se 
ujmou, porostou a v budoucnu poslouží k hodové 
výzdobě.  Uvidíme, třeba vznikne nová prvomájová 
tradice a podaří se postupně vysadit další břízky. Dě-
kujeme stárkům za jejich iniciativu. Přejeme jim, aby 
se jejich stromečkům dařilo, a doufáme, že nedopad-
nou jako ty u cesty k rozvodně, které neustále někdo 
poškozuje.

		Ceník a podmínky inzerce  
v Telnickém zpravodaji 

S účinností od 1. dubna vešly v platnost nové 
podmínky inzerce v Telnickém zpravodaji. Zájemci 
o tuto službu mohou posílat své inzeráty na  
e-mailové adresy obecního úřadu uvedené na 
webových stránkách. Podmínky inzerce jsou 
následující:
1)  Inzerovat v Telnickém zpravodaji může fyzická 

i právnická osoba.
2)  Platba za inzerci probíhá předem, a to nejpozději 

v den uzávěrky.
3)  Platí se za každý inzerát.
4)  Cena za inzerci se stanoví podle požadovaného 

rozměru inzerátu následovně:

Umístění inzerátu

Uvnitř textu
 nebo 

v inzertní 
rubrice

Na vnitřní 
straně 
obálky

Obálka 
vzadu

1 strana na výšku 2 000 3 000 4 000

1/2 strany na šířku 1 000 1 500 2 000

1/4 strany na výšku 500 — —

1/8 strany jakkoli 250 — —

5)  Všechny inzeráty mohou být barevné.
6)  Technické parametry inzerátu (formát souboru, 

rozlišení, přesné rozměry apod.) domlouvá žada-
tel s redakcí nebo grafikem zpravodaje.

7)  Redakce si vyhrazuje právo odmítnout takové 
inzeráty, které jsou v rozporu s platnými zákony 
ČR nebo dobrými mravy.

8) Uvedené ceny jsou v Kč bez DPH.

		Ordinace praktického lékaře

V současné době se stále častěji setkáváme s tím,  
že v ordinaci praktického lékaře není přítomen 
lékař, ale pouze zdravotní sestra. Aktuálně se totiž 
společnost MediClinic, která pro obec tyto služby 
zajišťuje, bohužel potýká s velkým nedostatkem  
lékařů. Má problém zajistit i pravidelnou péči 
v kmenové ordinaci v Sokolnicích. Pokusíme se 
ve spolupráci se sociální komisí tuto neutěšenou 
situaci co nejdříve vyřešit. O možnostech řešení vás 
budeme průběžně informovat na webových strán-
kách obce. 

Leona Bímová, starostka obce
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Duben 2022
Jaroslava Přibylová
Jarmila Kubíčková
Josef Rusiňak
Miroslav Makovský
Jaroslava Poliaková
Zdenka Matulová
Jan Kukla
Zdenka Lattenbergová
Anna Přikrylová

Květen 2022
Františka Laštůvková
Marie Lukášová
Marie Šustrová
František Staněk
Alžběta Dvořáková
Klotilda Veberová
Lada Šimonová
Květoslava Sobotková
Dara Staňková
Miroslav Přikryl
Milada Knolová

Významná životní jubilea
Červen 2022

Eva Jahodová
Zdenka Rábová
Jaroslav Přibyl
Ivana Tesařová
František Čech

Našim jubilantům přejeme pevné zdraví, rodinnou pohodu a hodně štěstí! Obec Telnice

Dne 25. dubna se dožila krásných 80 let s. La-
dislava Rozprimová. Pochází ze sokolské rodiny, 
a i když většinu života žije v Praze, stále je členkou 
našeho Sokola. Děkujeme za její přízeň a také jí 
přejeme hodně zdravíčka. Dne 11. června slaví již 
92 narozeniny s. Jarmila Hrdličková, naše nejstarší 
členka, které tímto blahopřejeme.

Eva Kořalníková, Sokol Telnice

Odešel  
pan František Jeniš 

Ano, v požehnaném věku, přesto je to smutná 
skutečnost. František byl mým celoživotním kama-
rádem a spolupracovníkem. Zůstane významným 
telnickým občanem pro svoje životní krédo, pracovi-
tost a rovný charakter. Věnoval spoustu času mláde-
ži, trenérské činnosti v oddíle házené a kulturnímu 
životu v naší obci. Od roku 1990 do roku 1998, kdy 
jsem byl starostou obce, byl mojí pravou rukou a bez 
jeho spolupráce by mnohé nebylo možné realizovat. 
Desítky investičních akcí, oprav památek a organi-
zace mnoha slavností bez Františka si i po letech 
nedovedu představit. Vítězství v soutěži „Vesnice 
roku“, budování plynofikace, kanalizace, řešení vlh-
kosti školy a zatékání střechou do mateřské školky, 
oprava kostela, stavba orlovny – to jsou jen příklady 

Přání členkám  
našeho Sokola 

Františka Laštůvková Milada Knolová

Dovoluji si za Sokol Telnice popřát našim nejstar-
ším členkám, které jsou sokolkami již od dětství 
a byly aktivní po celý život. V letošním roce mají 
krásné životní jubileum. Dne 1. května oslavila 
krásných 90 roků s. Františka Laštůvková, která 
dodnes s dojetím vzpomíná na cvičení v místním 
Sokole. Dne 29. května oslavila 90 let s. Miladka 
Knolová, která je také stále naší členkou. Přejeme 
jim oběma hlavně hodně a hodně zdravíčka a děku-
jeme za jejich věrnost telnickému Sokolu.
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z jeho osmileté práce pro obec a spoluobčany. Fran-
tišek zde již není, ale neodešel, zůstává u nás svým 
životním dílem, svojí hrdostí na naši obec a čistým 
lidským přátelstvím. Františku, děkuji!

Ladislav Šustr, 
starosta obce Telnice v letech 1990–1998

Třídění odpadu 
v Telnici na začátku 
roku 2023

V období od ledna do března 2023 se podle sděle-
ní společnosti EKO-KOM podařilo u nás v Telnici 
odevzdat: 
		16,007 tun papíru
		16,175 tun plastu
		5,917 tun skla
		1,060 tun kovů

Celkem tedy 39,159 tun odpadů, za které naše 
obec obdržela od společnosti EKO-KOM odměnu 
ve výši 139 311,48 Kč a dále odměnu za zajištění 
zpětného odběru ve výši 11 958,45 Kč. 

Díky dlouhodobé spolupráci průmyslu, obcí 
a měst v systému EKO-KOM při rozvoji systému 
třídění a recyklace obalových odpadů se podařilo 
dosáhnout stavu, kdy své odpady třídí více než 73 % 
občanů České republiky. Děkujeme všem občanům 
Telnice, že se tak dobře zapojují do třídění odpadu 
v naší obci.

Bohumila Hrazdírová

Výsledky sběru  
elektrozařízení  
v roce 2022 

Díky svým obyvatelům se naše obec může za rok 
2022 pochlubit výsledky sběru vysloužilého elek-
trozařízení. To bylo předáno ke zpětnému odběru 
společnosti Elektrowin v celkové hmotnosti  
1,27 tun. Každý obyvatel tak odevzdal průměr-
ně 0,78 kg spotřebičů. Tím jsme ušetřili spotřebu 
elektřiny a snížili produkci skleníkových plynů. 
Nespotřebovali jsme ropu, železnou rudu, měď 
a hliník, které jsou potřebné pro průmyslovou výro-
bu. Nahradili jsme je právě recyklací odevzdaných 
spotřebičů. 

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení 
o podílu na zlepšení životního prostředí, které na 
základě dosažených výsledků vystavila společnost 
Elektrowin. Vyplývá z něj, že díky našim odpo-
vědným obyvatelům došlo za rok 2022 k úspoře 
produkce CO2 o 15,14 tun. Tipnete si, kolik smrků 
pohltí stejné množství CO2? Šest! Také nebylo nutné 
vytěžit a spotřebovat 743,38 litrů ropy. Představte 
si, že z tohoto množství se pokryje spotřeba pohon-
ných hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po 
dálnici D1 celkem 28krát.

Došlo také k úspoře 7 652,55 kWh energie. Asi 
stejné množství, jako kdybychom spustili cyklus 
myčky nádobí 7 653 krát. Z odevzdaného množství 
spotřebičů se podařilo vrátit do výroby 733,32 kg 
železa. Takové množství recyklovaného železa je 
možné použít pro výrobu 31 ks nových praček, aniž 
by bylo nutné těžit železnou rudu. Recyklací vysbí-
raných spotřebičů se také podařilo získat 25,49 kg 
mědi, což stačí pro ražbu 4 531 jednoeurových min-
cí, nebo 31,22 kg hliníku, který by stačil na výrobu 
2 082 plechovek o objemu 0,33 l.

Elektrozařízení obsahuje nejen dále využitelné 
materiály, ale také škodlivé látky. Odhozením do 
popelnice se elektrozařízení nedostanou k recyklaci, 
ale skončí nevyužité na skládce. Odevzdávejte spo-
třebiče na sběrný dvůr, anebo poslednímu prodejci 
při zakoupení nového!

Bohumila Hrazdírová, 
místostarostka obce

František Jeniš se svojí manželkou Jaromírou
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tel. 732 512 635.
Hana Tomanová, MAS Slavkovské bojiště

Nová zelená úsporám 
Light stále pokračuje

Dotační výzva Nová zelená 
úsporám Light (NZÚL) nabízí 
výhodné dotace na úsporná 
opatření pro majitele rodin-
ných domů a trvale obývaných 
rekreačních chat. Od spuštění příjmu žádostí 9. 
ledna 2023 jsme navštívili již přes 220 domácností 
a pomohli 200 z nich podat žádost. Celkem 160 žá-
dostí je již schváleno a proplaceno. MAS Slavkovské 
bojiště poskytuje dotační poradenství a pomáhá 
s podáním žádosti do NZÚL vždy zdarma. 

Koho se dotace týká? Pro získání dotace je nutné 
být vlastníkem či spoluvlastníkem rodinného domu 
nebo trvale obývané rekreační chaty a mít zde 
zapsáno trvalé bydliště před 12. zářím 2022. Všichni 
členové domácnosti musí být příjemci starobního 
důchodu nebo invalidního důchodu 3. stupně, 
nebo daná domácnost musela pobírat příspěvek na 
bydlení kdykoliv v období po 12. září 2022.

Jaká opatření jsou dotována? NZÚL nabízí dota-
ce na následující úsporná opatření:

		Zateplení fasády (dotace 6 000 Kč / běžný metr)
		Zateplení střechy (dotace 120 000 Kč – komplexní 

řešení)
		Zateplení stropu (dotace 50 000 Kč – komplexní 

řešení)
		Zateplení podlah (dotace 60 000 Kč – komplexní 

řešení)
		Výměnu oken (dotace 12 000 Kč/ 1 stavební otvor)
		Výměnu vchodových dveří (dotace  

18 000 Kč/ 1 stavební otvor)
		Solární ohřev vody – fotovoltaika nebo fototermika 

(dotace 90 000 Kč)
Jak postupovat při podání žádosti? Žádost může 

být podána před provedením prací, v jejich průběhu 
i po jejich ukončení. V případě schválení žádosti ob-
držíte zálohu až ve výši 100 % na provedení zvolených 
aktivit, maximálně však ve výši 240 000 Kč. Na realiza-
ci zvolených úsporných opatření pak máte celý rok.

Kancelář MAS Slavkovské bojiště vám ráda po-
skytne dotační poradenství a odpoví na vaše dotazy 
ohledně této dotace. Pomůžeme vám. Pro více infor-
mací se neváhejte obrátit na pana Vaněčka,  
tel. 605 544 153, nebo na paní Adamcovou,  
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	Jak jste se vlastně dostala k folkloru?

Folkloru se věnuji již od svých pěti 
let, kdy jsem začala tančit nejprve 
v dětském folklorním souboru Kře-
nováček, poté v souboru Jánošíček. 
Největší taneční zkušenosti jsem 
však získala ve Vojenském umělec-
kém souboru Ondráš v Brně, kde 
jsem strávila dlouhých třináct let. 

	Společenské tance vás nezlákaly? 
Chodila jste do tanečních?  

Ano, do tanečních jsem chodila na 
gymnáziu a společenské tance se mi 

Rozhovor 
s Ivanou Procházkovou

líbí. Ale nikdy jsem se jim plně nevě-
novala. Protože vím, kolik stojí práce 
a úsilí se tomuto koníčku věnovat. 

	Co vás na lidových tradicích oslovuje 
nejvíce?  

Lidové tradice mě oslovují v každo-
denním životě. Myslím, že i v dneš-
ní moderní době se k těmto tradi-
cím vrací dost mladých lidí. Nejen 
co se tance týče, ale mají zájem také 
například o trendy v módě s prvky 
lidových ornamentů aj. Je mnoho 
mladých talentovaných lidí, kteří 
to mají jako koníček. Tvoří hezké 
kousky do šatníku nejen žen, ale 
i mužů a těch nejmenších. 

	Oblast módy je výborným příkladem, 
jak mohou folklorní tradice inspirovat 
současnou tvorbu. Podobnou oblastí je 
i hudba. Asi s tím začal už Janáček, v ji-
ných žánrech pak pokračovali třeba Vik-
lický, Lapčíková, Pavlica… Nakolik vás 
oslovuje hudba, která není „ortodoxně“ 
folklorní, ale z folkloru vychází a s jeho 
prvky tvůrčím způsobem nakládá?  
 
Taková hudební tělesa mají spoustu 
nápadů a zajímavých hudebních 
nástrojů, které do své hudby umí 
hezky zakomponovat. Určitě je mi 
tato neortodoxní hudba blízká, pro-
tože je velmi pestrá. Ráda si zajdu 
na nějaký koncert takových inter-
pretů a poslechnu si je. 

	 Čím je z etnografického nebo  
historického pohledu specifická  
brněnská oblast?

Oblasti brněnských tanců jsem 
se začala věnovat až po ukončení 
aktivní taneční „kariéry“ v Ondrá-
ši, kdy mě oslovil kamarád David 
Šinderbal a já jsem po něm pře-
vzala vedení folklorního souboru 
Šternovjan. Dlouhá léta jsem se 

Ivana Procházková (*1986) 
pochází z Hrušek, okres Vyškov. 
Vystudovala obor speciální 
pedagogika na PdF MU v Brně. 
V současné době pracuje 
jako speciální pedagog v SPC 
Ibsenova Brno. Ve volném  
čase vede taneční kroužek 
Pastelky a je vedoucí taneční 
složky folklorního souboru 
Šternovjan v Újezdu u Brna. 
Ráda chodí na procházky 
v přírodě se psem, běhá 
a druhým rokem se věnuje 
požárnímu sportu. 



10 | Telnický zpravodaj | červen 2023

totiž věnovala tancům z různých 
oblastí Slovenska a Čech, které 
jsou temperamentní. Až nyní se 
vracím zpět ke kořenům, ale podle 
mého názoru má každý region svá 
specifika a můžeme v nich najít to 
hezké. Brněnsko je jiné než ostatní 
regiony a každým novým tancem či 
hodovým pásmem je pro mne více 
zajímavé. Je tedy pro mě výzvou 
poznávat různé tance z této oblasti. 
Oslovuje mě hlavně pestrost této 
oblasti, kterou mám tak blízko. 

	Jakou roli podle vás hraje udržování, 
resp. obnovování folklorních tradic na 
jihomoravském venkově?

Osobně mě velmi těší, že spoustu 
mladých má snahu tradice nejen 
hodů udržovat. Je hezké, že ani 
v dnešní době nezapomínáme na 
minulost a vracíme se zpět. A je 
moc dobře, že ani doba covidová 
tuto tradici neuzavřela, ale pokra-
čuje se v ní nadále.

	Druhým rokem nacvičujete pásmo 
brněnských tanců s telnickými stárky. 
Jak se vám s nimi spolupracuje? 

Ano, je tomu tak. Musím říct, že 
jsem z toho měla zpočátku velkou 
obavu. Jelikož v loňském roce bylo 
26 párů a letos jich je ještě o něco 
více. Nedokázala jsem si na za-
čátku vůbec představit, jak by to 
mohlo v takové počtu fungovat. 
Ale byla jsem velmi překvapena, že 
jsou disciplinovaní a mají zodpo-
vědnost. Vždy, když nějakou část 
nacvičíme, tak jsou schopni si 
do dalšího týdne tuto část podle 
videonahrávky zopakovat. A po-
kud se jim něco nedaří a potřebují 
taneční kroky dovysvětlit, tak se 
nebojí za mou přijít. Proto jsem  
i v letošním roce byla ráda, když 
mě oslovili, abych s nimi zase 
spolupracovala. Taková součinnost 
mě těší. 

	Jak se vám líbily loňské hody  
v Telnici? 

Byla jsem se podívat chvilku odpo-
ledne a večer v neděli. Bylo hezké 
vidět, že už i mladší děti se věnují 
nácviku hodů, když tančily morav-
skou besedu. A ta pestrost krojů, to 
je prostě pohlazení na duši. Proto 

jen tak dále, ať si vychováváme 
novou generaci stárků.

	Bude letos taneční pásmo stejné 
jako vloni, nebo můžeme čekat nějaké 
změny? 
 
To se nechte překvapit…

Za rozhovor poděkoval 
Jan Vybíral

Letošní stárci a stárky nacvičují pásmo tanců pod vedením Ivany Procházkové
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Telnická škola  
od dubna  
do června
Vážení čtenáři, zde je pro vás „okén-
ko“ do naší školy, tentokráte rozčle-
něné po měsících:

Po Velikonocích na začátku dubna 
se žáci druhé a čtvrté třídy „školili“ 
ve finanční gramotnosti. Následova-
la návštěva budoucích prvňáčků ve 
škole. Čtvrťáci se věnovali zlepšování 
vztahů ve třídě v rámci programu 
Dobronauti a poslední týden v měsíci 
proběhl zápis budoucích prvňáčků, 
tentokráte v námořnickém duchu. 
Budoucí žáci naší školy dostali při 
příchodu do školy palubní lístek, se 
kterým vyrazili na plavbu po moři. Na 
pěti ostrovech plnili různé úkoly, kte-
ré se týkaly jejich dovedností potřeb-
ných pro pravidelnou školní docház-
ku. Bylo přijato 23 žáků. V samotném 
závěru dubna třeťáci ochutnávali čas 
ve stejnojmenném programu Muzea 
Šlapanice a v první třídě proběhl slet 
čarodějnic a čarodějů.

Květen se nesl ve znamení vý-
ukových pobytů třetí a čtvrté tří-
dy v Domě přírody v Moravském 
krasu, divadelního představení Bílý 
lachtan, na které vyrazili žáci dru-
hé a čtvrté třídy. Prvňáčci vytvořili 
kulturní pásmo určené pro ma-
minky k jejich svátku. Celý měsíc se 
každý týden těšili do školy budoucí 
prvňáčci při společném setkávání 
v budově ZŠ. Zástupci třetí a páté 
třídy reprezentovali školu na ekolo-
gické olympiádě v ZŠ Újezd u Brna. 
V tomto měsíci se zvládly všechny 
třídy ještě vyfotografovat a některé 
absolvovat plavecký výcvik, který 
pokračoval také v červnu.

Červen byl zahájen kurzem první 
pomoci, který absolvovali všichni 
zaměstnanci školy a který letos  
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poprvé proběhl v prostorách zá-
kladní školy. Pokračoval dětským 
dnem, který pro ostatní žáky školy 
připravili páťáci, aby si pak odjeli 
„odpočinout“ na výukový pobyt 
do Domu přírody v Moravském kra-
su. Následovala řada výletů jednot-
livých tříd, exkurzí a jako každý rok 
také loučení s páťáky.

O prázdninách nás v letošním 
roce nečekají velké rekonstrukce. 
Budou probíhat pouze běžné práce, 
jako je malování některých tříd, 
výměna dlažby v chodbách mezi 
kuchyní a sklady a mnoho dalších 
drobných, ale potřebných prací, 
které budovy základní a mateřské 
školy potřebují. Přeji vám krásné 
a odpočinkové léto.

Petr Gabrhel, ředitel školy

Mateřská 
škola 
od března 
do června 
Během měsíce března nás v mateř-
ské škole navštívilo sice jen jedno 
divadelní představení, o vlkovi 
a kůzlátkách, ale rozhodně jsme 

se s dětmi nenudili. Příroda se 
pomaličku probouzela ze zimního 
spánku, a tak jsme s dětmi zkoušeli 
různé pokusy a objevy. Všichni, 
především chlapci, se už těšili na 
Velikonoce. Udělali jsme si s dětmi 
ve školce dopoledne veselé veliko-
noční dílničky. V dubnu jsme slavili 
také ještě jeden velký svátek, a to 
Den Země. Pro děti byly na zahradě 
připraveny různé aktivity k tomuto 
tématu a po splnění samozřejmě 
i diplom se sladkou odměnou. Také 
jsme na konci dubna hezky vypleli 
naše vyvýšené záhonky, připravili 
jsme je na jarní sázení a pak jsme 
už jen čekali na teplejší počasí. 

V pátek 5. května 2023 proběhl 
zápis nových dětí do MŠ. K zápisu 
přišlo téměř 40 dětí z Telnice i blíz-
kého okolí. Vše probíhalo v milé 
a přátelské atmosféře a malým 
budoucím školčátkům se ve třídě 
s paní učitelkou moc líbilo. Nako-
nec děti dostaly i malou odměnu 
a něco pěkného na památku. Vol-
ných míst ve školce pro další školní 
rok máme asi 23, takže na tolik 
nových kamarádů se budou paní 
učitelky i děti od září těšit. 

Dalším významným dnem byla 
oslava Dne matek. Každá třída si 
ji připravila po svém. Nejen pro 
maminky, ale i pro ostatní členy 
rodiny a přátele si děti připravi-
ly milé vystoupení a poté menší 

„party“ s pohoštěním v každé třídě. 
Pro maminky měly děti samozřej-
mě vyrobené přáníčko a nějaký 
malý dáreček, aby jim poděkovaly 
za to, jak se o ně s láskou každý den 
starají. Myslím, že všem se akce 
moc líbila. V měsíci květnu nás ještě 
čekalo jedno divadelní představení 
s názvem „O pejskovi, který si šlapal 
na jazyk“. Poslední den v květnu 
jsme se s dětmi vypravili na velký 
výlet do Otevřené zahrady Brno.

A co nás ještě čeká do konce škol-
ního roku? No nudit se nebudou 
žádné děti ve školce, ale přede-
vším ne předškoláci. Kromě oslavy 
Dne dětí a divadla o černoušcích 
náš čeká také slavnostní pasování 
předškoláků na školáky a také dětí 
z Telnického sluníčka ze sluníček na 
školčátka. To bude velká sláva, která 
proběhne na zahradě MŠ. Pár dní 
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poté bude následovat další dobro-
družství, a to přespání předškoláků 
ve školce, na které se těší jak děti, 
tak paní učitelky. Doufejme, že si 
konec školního roku s dětmi po-
řádně užijeme a už se jen všichni 
budeme těšit na prázdniny…

Veronika Slezáková, 
vedoucí učitelka MŠ

Kurz kreslení 
pro školáky 
Za pár týdnů skončí letošní Kurz 
kreslení pro školáky, který byl zahá-
jen 6. října. Scházela jsem se s dět-
mi každý čtvrtek v klubovně Šatlavy. 
Letos kurz navštěvovalo dvacet 

pět dětí z Telnice a blízkého okolí. 
Děti se učily používat různé výtvar-
né techniky s použitím olejových 
kříd, tužek, pastelů, pastelek, fixů, 
tuší nebo akrylových barev. Někdy 
vznikla opravdu nádherná díla.  

Už se těším na další, již čtvrtý 
ročník Kurzu kreslení pro školáky. 
Sejdeme se zase v září! 

Renata Stříbrná
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Ukliďme Telnici 
Letos na apríla jsme se sešli na třech místech naší 
obce k jarnímu úklidu v rámci akce Ukliďme  
Telnici – Ukliďme Česko.

První skupinka dobrovolníků se sešla u sběrné-
ho místa v Nádražní čtvrti v počtu pět dospělých 
a jedno dítě. Dobrovolníci vyfasovali rukavice, pytle 
a malé občerstvení. Následně se rozešli do okolí, tak 
aby pokryli všechna kritická místa Nádražní čtvrti. 
Věnovali se parku, části kolem potoka, okolí ulice 
Na vilách a kolem kolejí do bývalého cukrovaru.

Druhá skupina složená jak z dospělých, tak dětí 
se sešla v centrální části obce u sběrného dvora. 
Také tito dobrovolníci vyfasovali potřebné vybavení 
a poté se rozešli na další problematická místa obce, 
jako je cesta na Otmarov, okolí čerpací stanice Ben-
tel, k rybníku a k rozvodně.

Třetí místo, kde proběhl jarní úklid, byl remízek 
nedaleko obce, který si vzali na starost členové Mys-
liveckého sdružení.

Dobrovolníci sbírali odpadky téměř celé dopo-
ledne a naplnili opět velké množství pytlů různými 

druhy odpadků. Veškerý odpad byl následně svezen 
z různých míst do sběrného dvora. Tímto bych ráda 
za komisi životního prostředí poděkovala všem 
dobrovolníkům za jejich zapojení do akce a za od-
vedenou práci. Obci děkuji za součinnost a poskyt-
nutí občerstvení pro dobrovolníky.

Daniela Průdková, komise životního prostředí

Přednáška Babičkou 
a dědečkem  
dítěti s ADHD
 

V úterý 28. března proběhla odborná přednáška 
paní Martiny Koubíkové na téma „Babičkou  
a dědečkem dítěti s ADHD“. Akce se zúčastnila  
i koordinátorka Klubů aktivních seniorů, paní  
Tereza Kozderová. V zasedací místnosti nás přivítala 
paní starostka. Bylo zajištěno malé pohoštění, což 
zvlášť v den, kdy bylo venku hodně nevlídno, všech-
ny přítomné ženy uvítaly.

Odbornou přednášku na téma ADHD prokládala 
paní lektorka poznatky ze své praxe. My jsme měly 
možnost se také vyjádřit a klást dotazy. Dozvěděly 
jsme se, co všechno má vliv na stále se zvyšující 
výskyt této diagnózy u dnešních dětí a jak obtížné je 
nejen pro rodiče, ale pro dítě samé s tímto postiže-
ním žít.
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Jaká úskalí má učení pro děti s ADHD, jsme 
měly možnost si vyzkoušet na reálném příkladu. 
Každá z nás dostala psaný text a po určenou dobu 
jsme se soustředily na čtení, při němž nás však 
rušily předem dohodnuté vlivy. Poté jsme měly 
odpovědět na dotazy k textu. Na správnost odpo-
vědí měly ony rušivé vjemy značný vliv. A právě tak 
to běžně prožívají děti s ADHD, dříve považované 
za „špatně vychované“ nebo za ty, „co jen narušují 
výuku“.

Také jsme se dozvěděly něco o tom, jak tyto děti 
správně motivat, nebo že přemíra kroužků může 
být pro ně na škodu. Dvouhodinovka byla u konce 
a paní přednášející sklidila velký potlesk a z rukou 
naší starostky si převzala malou pozornost. Paní 
Tereza Kozderová nás ještě informovala o blížící 
se olympiádě seniorů, kterou tentokrát hostí obec 
Lelekovice a na kterou jsme byly pozvány. Děkuje-
me ještě jednou za poučnou přednášku paní lektor-
ce. Dík patří také vedení obce za spolupráci při její 
realizaci.

Marie Fialová, KLAS Telnice

Farní besedy  
z různých koutů 
světa 

Dvě mimořádné příležitosti se naskytly našim 
farníkům, když se mohli zúčastnit skvělých besed 
o vzdálených koutech světa, kam se zřejmě jen tak 
nepodívají.

Dne 5. března 2023 mezi nás dorazil Adam Jan 
Blahák, který zažil atmosféru salesiánských misií 
v Mongolsku. Přijel nám vyprávět o tom, jak se na 
tuto příležitost musel předem připravit a co všech-
no ho potkalo při vyučování, kterému se na místě 
mimo jiné věnoval. A také jak vypadá obyčejný život 
v ohromně rozlehlé zemi, kde nežije ani pětina 
počtu obyvatel České republiky. Zcela nevšední 
prezentaci doslova okořenil ochutnávkou pro nás 
zcela neznámých potravin a jídelních kombinací. 
Neopomenul představit styl domorodého oblékání 
a ukázal nám různé suvenýry, které si z cesty do šest 
tisíc kilometrů vzdálené krajiny s sebou přivezl.

Z ještě větších dálek se nám vrátil pan farář Old-
řich Chocholáč, který se spolu s újezdskou farností 
zúčastnil pouti do Mexika za P. Marií Guadalupskou. 
Toto místo je od naší vlasti na zeměkouli vzdálené 
západním směrem více než devět tisíc kilometrů. 
A tak mnohé účastníky besedy o této mariánské 
pouti zajímalo, jak se do Latinské Ameriky cestuje, 
jak odlišný je život ve světě, kde často platí odlišná 
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Velikonoční tvoření 
V sobotu 25. března jsme se ve sklepě telnické 
Šatlavy sešli k velikonočnímu tvoření. Stejně jako 
vloni přišla spousta šikovných dětí, někteří se 
svými rodiči či prarodiči. Všichni si mohli ozdo-
bit vyfouklá vejce či šnečí ulitu, vyrobit slepičku, 
kuřátko, zajíčka nebo udělat bambuli na vidličce... 
Největší úspěch jako vždy měla ubrousková tech-
nika a třpytky. Povedla se spousta hezkých věcí 
a většina z nich ozdobila zahrádku na autobusové 
zastávce před Šatlavou. Bylo to příjemně strávené 
odpoledne, díky že jste přišli a budu se těšit  
zase za rok.

společenská pravidla. To, co však bylo pro mnohé 
naplňujícím zjištěním, se skrývalo za samotným 
nejnavštěvovanějším poutním místem na světě. 
Historická fakta o zázraku, který se odehrál v indi-
ánském prostředí, dodnes nepřestávají udivovat 
nejen věřící, ale i vědce, kteří stále zkoumají živý 
obraz, jenž je pokladem dnes již nového chrámu 
v Guadalupe. Vyprávění otce Oldřicha zaujalo mno-
ho přítomných. Řeč přišla také na nabídku účastnit 
se druhé pouti, kterou naše sousední farnost připra-
vuje v příštím roce.

Velké poděkování patří oběma besedujícím, kteří 
poutavým způsobem nechali účastníky obou besed 
zavítat alespoň na chvíli do velmi vzdálených kon-
čin tak odlišných světadílů. Těšíme se, že se s námi 
zase někdy přijdou podělit o své zážitky z cest do ne 
zcela známých krajin.

František Kroutil, 
jménem účastníků zajímavých besed Renata Zemanová
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Pochod  
po hraničkách obce

V sobotu 22. dubna 2023 pořádala Tělocvičná jed-
nota Sokol Telnice tradiční pochod po hraničkách 
obce Telnice. V letošním roce byla vyznačena trasa 
o délce 10 kilometrů, která částečně kopírovala 
hranice obce Telnice a částečně využila nových 
polních cest, které vznikly v předešlých letech. 
Pochodu se zúčastnilo celkem třináct turistů, kteří 
mohli během cesty využít občerstvení u „Balatonu“ 
a oprášit znalosti živočichů v připravené doplňo-
vačce. Cestu určitě zpříjemnilo i krásné počasí. 
Po návratu na sokolovnu byly připraveny odměny 
pro všechny zúčastněné a celou akci jsme ukončili 
opékáním špekáčků. Věříme, že si všichni pochod 
užili a udělali něco pro své zdraví. Už teď se těšíme 
na další ročník a doufáme, že přiláká další turistické 
nadšence. 

Leona Bímová

Vítání občánků 

V neděli 23. dubna 2023 se uskutečnilo letošní první 
vítání nejmenších občánků naší obce. Paní starost-
ka Leona Bímová přivítala deset dětí, jmenovitě:

Antonín Dudák
Sebastián Jaroš
Matěj Krejčí
Viola Holečková
Teodor Jirout
Jakub Klíč
Anděla Koukalová
Anna Marie Motalová
Alžběta Macháčová
Marek Jirgala
Program vítání občánků byl tradiční. Po úvod-

ním slovu paní starostky vystoupily v hojném počtu 
děti z telnické základní školy, které si připravily 
pásmo písniček a básniček. Poté se již rodiče dětí 
zapsali do pamětní knihy, z rukou paní starostky 
obdrželi pamětní list a poukázky v celkové hodnotě 
1 000 korun. Děti pak maminkám předaly kytičky 
a drobné dárky. Závěrečné slovo patřilo paní Pavle 
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Chovancové, která rodiče seznámila s činností Tel-
nického sluníčka. Další vítání občánků se uskuteční 
v říjnu 2023.

Iva Donovalová, sociální komise

Čaj o páté 
V neděli 23. dubna 2023 uspořádala obec ve spo-
lupráci se sociální komisí v prostorách telnické 
sokolovny společenskou akci nazvanou Čaj o páté. 
Program odpoledne byl nabitý. Zahájila ho paní 

starostka Leona Bímová a seznámila přítomné, co 
vše nás čeká. Poté vystoupil telnický Klub aktivních 
seniorů pod vedením paní Marie Fialové s pásmem 
poutavých básniček a písniček, zakončeným milým 
tanečkem. Na parketu nám pak Sivický taneční klub 
předvedl energický tanec na motivy filmu Limoná-
dový Joe. Jejich druhý kousek byl inspirován filmem 
Trhák. Poprvé na tuto akci přijal pozvání mužský 
sbor Zvonica s písněmi ze Slovácka. Hlasy jako 
zvony se nesly celou sokolovnou. V mezičase hrál 
a zpíval k tanci i poslechu Aleš Kučera. 

Na stolech bylo drobné občerstvení v podobě 
výborných koláčů. Členky sociální komise roznášely 
přítomným čaj a na své si přišli i ti, kteří mají rádi 
k pití něco ostřejšího. Následovalo další, tentokrát 
humorné vystoupení telnického Klasu. Celý sál si 
zazpíval i pár písniček s harmonikou. Vstupenky, 
které každý příchozí obdržel, byly slosovatelné, 
a proto jako finále přišla oblíbená tombola, kterou 
připravila Kateřina Umlášková. Po celé odpoledne se 
o návštěvníky pečlivě starala také restaurace  
U Seňora. Děkujeme členům sociální komise za 
přípravu a organizaci, všem účinkujícím a zúčast-
něným za vytvoření příjemné atmosféry a mateřské 
škole za zapůjčení jarní tvorby dětí, která nám pří-
jemně vyzdobila sál sokolovny.

Ivana Mifková, sociální komise 
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Setkání přátel  
lidových písní

V pátek 28. dubna 2023 se v klubovně na obecním 
úřadě opět sešli přátelé lidových písní. Pan Jiří  
Loukotka přijel se svými houslemi a tentokrát  
i v doprovodu své manželky. Zazpívat si přišla i paní 
starostka Leona Bímová i bývalý starosta František 
Kroutil. Atmosféra byla opět vynikající. Večer jsme si 
zpestřili hádáním písniček z úryvků melodií. Dobrá 
nálada nám vydržela až do nočních hodin. Všem 
děkuji za účast a těším se příště.

Jindřich Čech

Slet čarodějnic 
V sobotu 29. dubna 2023 proběhl na sokolovně Slet 
čarodějnic. I přes nepříznivé počasí, které od samého 
rána panovalo, se nakonec akce uskutečnila. A sice 
v nafukovací hale, kde byly pro malé čarodějnice a ča-
roděje připraveny lehké disciplíny. Děti se předvedly 
v krásných čarodějnických kostýmech a ukázaly, jak 
skvěle umí všechny úkoly zvládnout – bez problémů 
a s úsměvem na tváři. Po zdárném splnění všech 
úkolů, za které všechny děti dostaly malou sladkou 
odměnu, jsme se odebrali k připravenému ohni. 
Tam jsme si opekli špekáčky a přesně v 18:00 zapálili 
připravenou čarodějnici. Myslím, že i přes opravdu 
nepříznivé počasí, kdy nám pršelo i na opečené špe-
káčky, jsme si akci všichni skvěle užili. Velké poděko-

vání patří Monice Součkové, Olze Křivánkové a všem 
jejich pomocníkům za přípravu a organizaci celé 
akce. Poděkování patří i obci Telnice za to, že umož-
nila realizovat tuto akci v prostorách nafukovací haly. 
Děkujeme zkrátka všem organizátorům, rodičům 
a dětem za úžasnou akci a budeme se těšit na příští 
slet čarodějnic v roce 2024.

Olga Křivánková

Zájezd  
do Olomouce a okolí 
 

V sobotu 13. května jsme se vydali na zájezd do Olo-
mouce. Prohlédli jsme si centrum města, vystoupali 
na Radniční věž, odkud byl pěkný výhled na město. 
Ještě jsme stihli prohlídku Arcibiskupského paláce, 
který je opravdu nádherný. Měli jsme štěstí na dobré 
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průvodce, kteří nám odlehčeně a zajímavě poda-
li různé informace o historii a památkách města. 
Po obědě jsme pokračovali na prohlídku arboreta 
Makču Pikču, kde jsme se podívali na krásně kve-
toucí stráně bývalého lomu s malebným výhledem 
do Hornomoravského úvalu. Některým se po hodině 
a půl ani nechtělo toto pěkné místo opustit. Naše 
poslední zastávka byla v Muzeu kočárů v Čechách 
pod Kosířem. Byla to zlatá tečka za naším sobotním 
putováním. Pan ředitel muzea Václav Obr se svojí 
paní opět nezklamali a prohlídka muzea s poutavým 
vyprávěním pana ředitele byla pro všechny opravdu 
nezapomenutelným zážitkem. Ve večerních hodi-
nách jsme se vrátili domů, někteří trošku unavení, 
ale plní dojmů z navštívených míst.

Zdeněk Kubíček, organizátor zájezdu

Den matek 
V neděli 14. května jsme na orlovně v Telnici tra-
dičně oslavili Den matek. Pro zpříjemnění nálady 
všech zúčastněných vystoupilo hudební těleso 
Dva a půl švagra (Josef Král, František Hrazdíra 
a Tomáš Jahoda), které se na loňské oslavě poprvé 
prezentovalo na veřejnosti. Od té doby se tito mladí 
muzikanti stali zavedenou skupinou, jež se obje-

vuje na různých akcích nejen v Telnici. Představili 
se opět repertoárem autorských písní s tématy 
z každodenního života, které potěšily a často i dost 
pobavily.

Příjemným překvapením byla mládež z taneční 
školy Aura, která vystoupila s tanečním vystou-
pením pod názvem Unexpected guests, neboli 
Nečekaní návštěvníci. Přestože neměli moc času 
na nazkoušení choreografie, vnesli tanečníci, resp. 
tanečnice a jeden tanečník, do sálu rytmus a jiskru 
a potěšili nejen svoje rodiče, ale i ostatní diváky. 

Podstatnou částí Dne matek byla také výstava 
na téma „Co vyráběly naše maminky a babičky“. 
Za přispění členek telnického KLASu a také dalších 
nadšenců vznikla velice krásná výstava ručních 
prací a děl. Ty nám opět připomněly, jak dokáže 
člověk vytvořit něco unikátního, povznášejícího 
a věnovat takovému dílu trpělivost a spoustu času. 
Ke shlédnutí byly krásně vyšívané ubrusy a prostírá-
ní, vyšívané „kuchařky“, háčkované i pletené dečky, 
paličkované obrázky, výrobky s velikonoční i vánoč-
ní tématikou, svetry, šály nebo zavinovačky. 

Všechny tyto vystavované předměty zapůjči-
ly paní Květoslava Oujezdská, Dagmar Čechová, 
Alžběta Dvořáková, Leona Bímová, Marie Fialová, 
Marie Demková, Božena Králová, Bohumila Mutlo-
vá, Blanka Křivánková, Jana Kocmundová, Bedřiška 
Stejskalová, Libuše Švehlíková a další. Velkou část 
výstavy představovaly výrobky paní Věry Životské, 
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včetně jejího osobitého aranžmá. K výstavě také 
přispěla paní Monika Haniková zapůjčením kolekce 
starobylých panenek, povijanů či vzorových vyší-
vání, které vznikly při výuce ručních prací. Obdiv 
vzbudila také ručně vyřezávaná kolébka místního 
řezbáře Jiřího Sobotky i židlička, v jejíž spodní části 
byla zaznamenána data jeho vnoučat, která kolébku 
používala.

Domácí zákusky na akci upekla paní Petra 
Hrazdírová a opět nezůstal ani jediný. Všem, kteří se 
jakkoliv podíleli na tomto slavnostním odpoledni, 
děkuji za příjemnou atmosféru a těším se, že se zase 
potkáme na nějaké další pěkné akci.

Bohumila Hrazdírová, Orel jednota Telnice 

Život telnické  
farnosti v jarních 
měsících 

Čtyřicetidenní postní doba nás přivedla ke slavení 
Velikonoc, které jsme společně prožili ve farním 
kostele, ale třeba též v sokolnickém zámeckém par-
ku. Velikonoční bohoslužby se uskutečnily v Telnici 
za účasti mnoha farníků.

Ministranti se tradičně spolu s otcem Oldřichem 
a jáhnem Janem vydali na Petrov, kde v katedrále 
sv. Petra a Pavla na Zelený čtvrtek oslavili Missa 
chrismatis. Nechybělo ani tradiční plácnutí si rukou 
s otcem biskupem Pavlem Konzbulem. Jsme rádi, že 
pro tuto naši žertovnou tradici má pochopení i náš 
nový diecézní pastýř. Na večerní mši svatou v Telni-
ci pak navázala adorace, kterou vedla naše mládež.

V den umučení Ježíše Krista jsme se mnozí sešli 
také při křížové cestě, kterou připravil náš pan farář. 
Do čtení jednotlivých zastavení i nesení kříže se 
zapojila řada přítomných věřících. Ve tři hodiny 
odpoledne jsme se pak sešli ve farním kostele, kde 
tradiční velkopáteční obřady vedl jáhen Jan Husek.

O Bílé sobotě večer začaly obřady před koste-
lem, byť se počasí pomalu zhoršovalo. I letos nám 
bylo ctí, že jsme dvě starozákonní čtení mohli 
vyslechnout od rodilých lektorů také ve slovenšti-
ně a v ukrajinštině. Děkujeme! Při této bohoslužbě 
jsme také byli svědky křtu, prvního svatého přijí-

mání a biřmování, které přijal pan Radomír Kaňa 
ze Sokolnic. Blahopřejeme! Však se také hned po 
skončení slavné mše svaté odehrály malé osla-
vy a pohoštění ve farním sále, kde jsme tak spolu 
s Velikonocemi mohli slavit přijetí nového farníka 
do našich řad.

Zapomenout bychom také neměli na hrkače, 
které i letos do telnických ulic vedla o Velkém pátku 
a Bílé sobotě Kateřina Umlášková. Ti tak opět na-
hradili ztišené zvony našeho kostela…

Velikonoční nedělí Zmrtvýchvstání Páně jsme 
oslavili největší svátky v roce. Velikonoční pondě-
lí pak přineslo ranní mši již v osm hodin, aby se 
koledníci mohli včas vydat do ulic. Však také jejich 
účast především v řadách ministrantů byla hojná, 
nakonec nezapomněli po mši ani na všechny účast-
nice ranní bohoslužby. Na druhou neděli velikonoč-
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ní zahrála a zazpívala naše farní schola a především 
starší farníci přijali svátost pomazání nemocných. 
Všem, kteří se podíleli na přípravě velikonočních 
svátků v naší farnosti, srdečně děkujeme.

Na apríla se ještě před Velikonocemi odehrála ve-
liká Dívčí olympiáda, o níž píšeme v rubrice Sport. 
Po Velikonocích se farnost chystá na malou investič-
ní akci, při níž by mělo dojít k rekonstrukci chodníč-
ků na kostelním nádvoří. V průběhu roku bychom 
se rádi vrhli na rekonstrukci fasády na budově fary. 
Za veškerou pomoc a podporu všem děkujeme.

V květnu jsme ještě připravovali farní zájezd do 
Polné a kláštera v Želivě, ministranti se těšili na 
výlet do přírody v okolí Brna a všichni také na farní 
odpoledne o svatodušní neděli. O hodové neděli 
pak v našem kostele rádi přivítáme krojované stárky. 
V letních měsících se pak děti mohou těšit na tra-
diční ministrantský a dívčí tábor. Krásné léto všem!

František Kroutil, za telnickou farnost

Setkání Klubu  
aktivních seniorů 

V úterý 28. února jsme se sešly v naší klubovně, 
abychom se v hlavním tématu zabývaly mezige-
neračními vztahy. Nejprve jsme si procvičily pa-
měť a pozornost a pak jsme zvládly i pracovní list, 
v němž jsme se vrátily k turnaji v curlingu. Ten se 
konal o týden dříve ve spolupráci s KLASem z Brna 
a s naší „nadřízenou“, paní Terezou Kozderovou. 
V hlavním tématu jsme potom probraly zásady sou-
žití více generací. Následně jsme se přesunuly do 
zasedačky OÚ. Paní učitelka Nika Štěpánková totiž 
našemu KLASu nabídla možnost shlédnout vystou-
pení žáků 2. ročníku zdejší školy. A že to byl výborný 
nápad, o tom není pochyb! Nestačily jsme se divit, 
jak kvalitní vystoupení to bylo. Ať se jednalo o zpěv, 
recitaci, pohybové vyjádření hudby, dramatizaci 
pohádky o Budulínkovi či využití znalostí angličtiny 
při zpěvu s moderním tancem. Děti zvládly také 
mazurku a valčíkový krok. Vtipně využívaly rekvizit. 
Každá část vystoupení sklidila velký potlesk. Z reak-
cí dětí bylo znát, že je to moc baví. Za ojedinělý zá-
žitek jsme poděkovaly velkým potleskem a předaly 
jsme paní učitelce kytičku a dětem nějaké sladkosti. 

Vystoupení se zúčastnily také paní starostka s paní 
místostarostkou. Odcházely jsme plny krásných 
zážitků. Děkujeme!

V úterý 14. března se KLAS sešel, aby si v hlavním 
tématu připomněl osobnost prvního českosloven-
ského prezidenta T. G. Masaryka. Po přivítání jsme 
se krátce věnovaly pásmu, které jsme připravovaly 
na Čaj o páté. Na řadu pak přišlo procvičení drob-
ných svalů ruky za pomoci kolíčků. V hlavní části 
jsme si přečetly zajímavosti, které se týkají osobnos-
ti T. G. Masaryka. Některé údaje pro nás byly nové. 
Z knihy Masarykova abeceda jsem vypíchla některé 
postřehy, týkající se např. křesťanství, mravnosti, 
Ruska nebo třeba žen... I Masarykův názor na ne-
čestnost je k zamyšlení: „Válka je zlo a velké zlo – ži-
vot nečestný je horší.“ Optimističtěji zní: „Dobrého 
je v řádu světa víc, ale to zlé člověk cítí silněji.“ Nebo 
jiná myšlenka: „Vlastenectví je láska k vlastnímu 
národu, nikoli nenávist k jiným.“ V závěru setkání 
nás navštívila paní starostka, která reagovala na 
naše dotazy a informovala nás o chystaných akcích. 
Připojily jsme se k ostatním gratulantům a popřály 
jí k narozeninám vše dobré. 

Po Velikonocích se seniorky z KLASu sešly hned 
11. dubna. Po úvodním přivítání následovaly infor-
mace k nadcházejícímu Čaji o páté, pro který jsme 
chystaly své krátké pásmo. Také jsme se seznámily 
s informacemi ohledně letošní seniorské olympiády. 
Dobrý nápad našeho bývalého starosty pana Fran-
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tiška Kroutila a vedoucí KLASů Terezy Kozderové se 
rychle ujal a podle našeho vzoru letos pokračoval 
v Lelekovicích (31. května). V hlavním tématu jsme 
si společně zopakovaly některé z mnoha pořekadel, 
přísloví a rčení, která jsou již po staletí předávána 
z generace na generaci a fascinují nás svým obsa-
hem. Některá z nich však již úplně neplatí (Sedávej 
panenko v koutě…, Co je v domě…, Co na srdci…). 
Tady je asi dobré řídit se vlastním rozumem. Po-
těšila nás návštěva paní starostky Leony Bímové, 
která s námi rozprávěla, odpovídala na naše dotazy 
a představila nám akce, které proběhnou v dohled-
né době. Na pořadu našeho setkání byla i gratulace 
dvěma členkám, které oslavily narozeniny. Přinesly 
nám sladkosti, na nichž jsme si pochutnaly. I koláč 
od naší kronikářky byl výborný! Snad se hrušky letos 
zase urodí!

V úterý 25. dubna se KLAS sešel znovu a v hlav-
ním tématu se zaměřil na základní pravidla aranžo-
vání květin. Po přivítání jsme si zopakovaly některé 
písně, v nichž se zpívá o květinách, čímž jsme si 
procvičily dlouhodobou paměť. Potom jsme již pře-
šly na hlavní téma. Na stolech nás přivítala některá 
aranžmá, pouze z umělých květů. Stručně jsme si 
něco řekly nebo přečetly o japonském aranžování. 
Ikebana i další styly jsou nám poměrně známé, jiné 
však už méně. Vždy se musí dodržovat pravidla, jako 

třeba u tzv. seiky, kde se aranžuje do asymetrické 
kompozice ve tvaru trojúhelníku. Evropské aranžo-
vání není tak náročné, vždy by se však mělo hledět 
na to, aby kytice působila vzdušně. Je dobré se řídit 
zásadou, že méně je více. Pověděly jsme si o růz-
ných potřebách, vychytávkách a novinkách při práci 
floristek. Byl ponechán prostor k diskuzi. Následo-
vala chvilka na čaj.  Poté jsme se pustily do pra-
covního listu k probíranému tématu. Uvítaly jsme 
návštěvu paní místostarostky, která nám ochotně 
odpovídala na naše dotazy. Druhou květnovou ne-
děli pak proběhla na orlovně oslava Dne matek, kde 
byla uspořádána výstavka ručních prací, na které 
jsme se i my seniorky z KLASu mohly podílet.

V úterý 9. května byl hostem KLASu pan farář 
Oldřich Chocholáč. V březnu navštívil spolu s dal-
šími farníky z okolí dalekou středoamerickou zemi, 
Mexiko. Cílem cesty bylo známé poutní místo Gua-
dalupe, kde se počátkem 16. století místnímu pro-
stému Juanu Diegovi zjevila Panna Maria, která se 
později stala patronkou Mexika. Seniorky z KLASu 
a pan farář byli přivítáni v zasedací místnosti obec-
ního úřadu paní starostkou. Pan farář nám promítal 
prezentaci a vyprávěl o této domovině indiánů, 
o archeologických vykopávkách, o starých stavbách, 
ale také o novějších církevních stavbách z novověku 
nebo moderní doby. Guadalupe je věřícími vnímá-
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no podobně jako známé Lurdy či Fatima. Vyprávění 
pana faráře bylo poutavé a dotklo se i historie špa-
nělského dobývání Mexika. Na závěr jsme dostaly 
obrázky Madony Guadalupské a proběhla diskuse. 
O historii země Aztéků a Mayů víme nyní díky této 
besedě zase o něco více. Děkujeme. A také děku-
jeme paní místostarostce, která se besedy rovněž 
zúčastnila a pohostila nás čajem.

Marie Fialová, KLAS Telnice

Lidový oděv neboli 
kroj 

V naší domácí knihovně máme několik knížek 
o folkloru, tradicích a lidových krojích. V nich jsem 
se dočetla, že oděvy venkovanů 19. století nazýváme 
„lidovými kroji“, které vnímáme jako autentický 
projev lidové kultury.

Po vzniku samostatného Československa byl 
hodně oblíben kyjovský kroj, nebo spíš jeho na-
podobenina, protože na něm byla červená, modrá 
a bílá barva, což jsou barvy naší trikolóry. V České 
republice je ovšem mnoho krojových oblastí. Naše 
obec patří do oblasti Brněnska. Kroje nemáme tak 
bohatě zdobené výšivkou, jako třeba na Slovácku, 
ale zase máme různobarevné brokátové sukně 
a portami zdobené kordulky.

Od devadesátých let minulého století mnoho 
obcí, hlavně na Brněnsku, začalo s obnovováním 
původních krojů. U nás to byly v první řadě kroje 
pro mladou chasu a v roce 2014 i ženáčské kroje. Už 
více jak deset let nám kroje velice pečlivě šije paní 
Renata Jahodová. Po mnoha konzultacích s něko-
lika etnografy a díky vlastnímu bádání v dostupné 
literatuře dotáhla tuto práci k dokonalosti. 

Ženáčský kroj už byl popsán v Telnickém zpra-
vodaji č. 4/2014, kdy se představily čtyři nové páry 
těchto krojů. Od té doby jich taky hodně přibylo, 
protože si někteří milovníci folkloru nechali od 
Renaty ušít svůj vlastní kroj. Vzhledem k tomu, že 
kroje pro svobodné stárky už sloužily víc jak 20 let, 
bylo potřeba obnovit i tyto. Zastupitelstvo schválilo 
ušití prvních čtyř párů těchto nových krojů s tím, že 
se postupně obmění všech 24 párů obecních krojů. 
Ušitím těchto nový krojů byla obecním úřadem 

opět pověřena paní Renata Jahodová. Fotka i článek 
jsou ve zpravodaji č. 3/2016.

Teď bych vám chtěla trošku přiblížit, co to obnáší 
ušít a naškrobit jeden kroj pro svobodné stárky, 
jak dívčí, tak i chlapecký. Vzhledem k tomu, že já 
sama o tom vím pramálo, požádala jsem naší paní 
krejčovou a její dceru Ivu, aby mi o tom něco po-
věděly. Tlumočím tedy následující: Chlapecký kroj 
se skládá z košile, červené vesty, černých kalhot, 
zdobených kšand a úzké bílé zástěry. Zástěra je dole 
zdobena výšivkou a ke kroji se nosí jen o hodech. 
Košile se musí vyprat a naškrobit v jemném škrobu. 
Po usušení opět vyžehlit. Současné košile se budou 
muset také postupně obnovit, protože po třiceti 
letech používání se trhají. Plátno nevydrží časté 
škrobení a žehlení na vysokou teplotu.

Dívčí kroj je na přípravu složitější a časově 
náročnější. Skládá se z rukávců, zdobené kordulky, 
tří spodniček, trčáku, vrchní sukně z brokátu a bílé 
zástěry. Po hodech se musí kroj zase připravit na 
další použití. Rukávce se vyperou, naškrobí a vyžeh-
lí. Nakonec se žehlí tělo. Celý tento proces trvá víc 
jak hodinu. Následují spodničky, které se taky vy-
perou, naškrobí a vyžehlí na velké faldy. Vzhledem 
k tomu, že jsou sukně dlouhé, trvá tato práce čtyři 
hodiny. Celý tento proces musíme vynásobit třemi, 
protože jak jsem již psala, kroj má tři spodničky. 
Trčák je dlouhý 30 cm. Ten se musí připravit stejně 
jako spodničky, vyprat, naškrobit a vyžehlit na malé 
faldy. Po uschnutí se musí naškrobené spodničky 
napasovat do nažehlené brokátové sukně. Zástěra 
se také musí vyprat a naškrobit v jemném škrobu. 
Na závěr se vyžehlí všechny stuhy, po případě se 
chybějící doplní. 

K dívčímu kroji patří matné, bílé punčocháče 
a černé boty s malým podpatkem. Vdané ženy nosí 
ke kroji černé punčocháče, matné, nebo bavlněné. 
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Nesmím taky zapomenout na úvaz na hlavě. Vdané 
ženy nosí turecký šátek s červenou půdou. V adven-
tu a postu nosily ženy šátek s černou půdou. Svo-
bodné dívky by ke kroji taky měly mít tento šátek 
s červenou půdou. Tento úvaz nás naučil pan dr. 
Josef Trávníček z Líšně. Vážíme si toho a vzpomíná-
me na něj, protože nás už bohužel opustil.

Vzpomeňme si na tuto náročnou přípravu, až se 
budeme o hodech dívat na průvod našich krásně 
nastrojených stárků. Všechny krojované bych chtěla 
požádat, aby se vyvarovali různých nevhodných 
doplňků dnešní doby. A chovejte se ke kroji hezky, 
protože to není jen nějaký kostým z půjčovny, ale 
oděv, kterým reprezentujete svoji obec a skrývá se 
za ním úsilí mnoha lidí. Je pravda, že u nás folklor 
nemá kromě hodů velkou tradici. Co ale není, může 
být. Přeji nám všem, aby se letošní hody vydařily 
a všichni jsme si užili krásných krojů.

Na závěr bych chtěla poděkovat Renatě a Ivě Ja-
hodovým, že mi pomohly s tímto článkem, a hlavně 
za to, že nám šijí krásné telnické kroje, které obdivu-
jí nejen krojovaní, ale také etnografové a folkloristé 
z širokého okolí.

Monika Haniková

Letošní ženáčské 
hody v Telnici
U příležitosti letošních ženáčských hodů v Růžové ulici jsme 
se s úctou k telnickým krojům a našim dávným tradicím 
rozhodli, že pod vedením Ivy Jahodové nacvičíme nové 
krátké folklorní pásmo na hudbu z Brněnska. Bude se skládat 
z vystoupení žen, mužů a společných párových tanců. Je 
to především z toho důvodu, abychom podpořili a rozšířili 
tradici a lásku k našim telnickým krojům. Naším přáním je, 
aby i ženáčské kroje začalo nosit více obyvatel Telnice. Jejich 
nošením se budeme vracet ke vzpomínkám z naší historie 
a zároveň podpoříme i její otisk v budoucích generacích. 
V rámci dotačního programu obec Telnice podporuje šití pů-
vodních svátečních ženáčských telnických krojů příspěvkem 
30 % na každý ušitý kroj. Kroje šije Renata Jahodová, která ctí 
etnografii brněnského folkloru. Samozřejmě se můžete také 
těšit na oblíbené vystoupení děvčat v kyjovských krojích. 
Tímto všechny srdečně zveme na vystoupení dne 26. června 
2023 v „naší ulici“, pokud nám samozřejmě bude přát počasí. 
Těšíme se na vás!

Věra Gallová
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Ohlédnutí za sezónou 
starších žáků  
Sokola Telnice 

Po skvělé loňské sezóně, kdy jsme suverénně vyhráli 
Jihomoravskou ligu starších žáků a skončili na 
bronzovém místě v celostátní žákovské lize, jsme 
nedočkavě čekali na nový ročník 2022/2023.  
Z družstva odešlo sedm kluků do dorostenecké 
kategorie, čímž jsme byli částečně oslabeni, ale již 
během přípravy, kterou jsme absolvovali v domá-
cích podmínkách, se začala tvořit parta kluků, která 
toužila po úspěchu.

V podzimní fázi soutěže jsme nenašli přemožite-
le a umístili se na 1. místě. Poté se soutěž rozdělila 
na dvě části. V listopadu jsme absolvovali kvalifikaci 
do žákovské ligy – toto rozhodnutí jsme udělali na 
základě výsledků v podzimní fázi. Tento turnaj jsme 
odehráli v telnické nafukovačce a postupně jsme 

porazili týmy Hranic, Ledče nad Sázavou, Jičína 
a Klimkovic, a tímto vítězstvím jsme se opět kvalifi-
kovali do žákovské ligy. Protože nás čekaly dvě  
soutěže, a tím pádem dalších 24 zápasů, posílili 
jsme tým o dva kluky z KP Brno: Lukáše Havelku 
a Olivera Mana, což se nakonec ukázalo jako  
skvělý tah. 

V žákovské lize se opět utkala nejlepší družstva 
z ČR. Letošní ročník byl velmi vyrovnaný a o umís-
tění se bojovalo až do posledního kola. Naši diváci 
také mohli shlédnout špičková mužstva starších 
žáků, neboť 5. a 6. kolo proběhlo u nás v Telnici. 
V posledním zápase v žákovské lize jsme nastou-
pili proti Frýdku-Místku. Tento zápas byl důležitý 
v tom, že vítěz se umístí na 6. místě. Kluci předvedli 
skvělý výkon a po vítězství 17:12 navázali na skvělou 
loňskou sezónu. 

V jihomoravské lize se v jarní části odehrálo pět 
turnajů, na nichž mezi sebou hrály týmy Telnice, 
Újezdu u Brna, Ivančic, Kuřimi a KP Brno. I v ná-
stavbové části jsme nenašli přemožitele a ve všech 
zápasech Jihomoravské ligy jsme zvítězili. Tečkou za 
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Věříme, že právě prostředí, kde je na denním 
pořádku konfrontace s dalšími cílevědomými kluky, 
kterým nejsou v 16 letech cizí hodnoty jako osobní 
odvaha, týmová spolupráce, dodržování pravidel 
nebo odpovědnost vůči sobě samému i respekt 
směrem ke kolektivu, je tím nejlepším místem,  
v jakém mohou trávit volný čas.

David Bím,
trenér mladšího dorostu Sokola Telnice

sezónou byl poslední turnaj 21. května 2023, který 
se odehrál před pěknou diváckou kulisou a za krás-
ného počasí v Telnici. Po turnaji, který jsme zvládli 
na výbornou, byl tým odměněn zlatými medailemi 
a pohárem, který předal místopředseda exekutivy 
Jihomoravského krajského svazu házené. 

Na závěr chci poděkovat týmu a všem funkcio-
nářům, kteří zajišťovali chod družstva starších žáků 
Sokola Telnice. 

Miloslav Hrdlička, 
trenér starších žáků Sokola Telnice

Mladší dorostenci 
v sezóně 2022/2023 

Podobně jako vloni se i v letošní sezóně 2022/2023 
družstvo mladších dorostenců Sokola Telnice účast-
nilo 1. ligy, tedy nejvyšší soutěže. A stejně jako vloni 
obsadilo v nabité konkurenci týmů z Čech, Moravy 
a Slezska 14. místo. Byla to sezóna ještě náročnější 
než ta předchozí. Systém soutěže přinesl 26 ná-
ročných zápasů, z toho 13 v domácím prostředí 
telnické nafukovačky a 13 v halách soupeřů po celé 
republice. Získaných 5 bodů je spíše zklamáním. 
V několika dalších utkáních, v nichž jsme pomýšleli 
na body, jsme se potýkali s nekompletní sestavou 
a mnohdy scházel jen kousek k zapsání dalších 
bodů.

Naopak pozitivní je určitě výkonnostní posun 
celé řady hráčů i zlepšený herní projev a výsled-
ky týmu v jarní části ligy, kdy se podařilo v Telnici 
navázat na podzimní remízu s Duklou Praha a skolit 
Kopřivnici i Karvinou. Litovat můžeme těsných vý-
sledků doma s Házenkářkou akademií Olomoucké-
ho kraje nebo venku s Jičínem, Ostravou, Karvinou, 
nebo naposledy Mostem. 

Naši kluci, i hráči z okolí, kteří tým pro tuto 
sezónu doplnili, si mohli v ostrých zápasech osa-
hat špičkovou házenou a porovnat svoji výkonost 
s nejlepšími házenkáři v Česku. Věříme, že fyzicky 
i časově náročný rok (u některých i dva roky) hráče 
více posílil než vyčerpal. Budeme rádi, když si kluci 
od soupeřů, kteří je někdy třeba i výrazně převyšo-
vali, vezmou inspiraci k práci nejen na házenkář-
ských dovednostech a kondici. 

POŘÁDÁ RODINA KŘÍŽOVA

19. 8. 2023
Telnice

10:00 zahájení a prohlídka všech vozů
14:00 odjezd autobusů na zámek Slavkov
14:30 příjezd na zámek Slavkov
16:00 odjezd zpět do Telnice
18:00 hrajeme pro děti
20:00 večerní zábava v doprovodu skupiny Hamrla Boys

Parkoviště u sokolovny
VSTUP ZDARMA

6.
ročník

19. 8. 2023
Telnice
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Sportovně turistický 
víkend v Krkonoších 

Během prodlouženého víkendu od 5. do 8. května 
proběhl sportovně turistický zájezd do Pece pod 
Sněžkou. Účastníky zájezdu bylo celkem 30 dětí ne-
jen z házenkářského prostředí, 8 trenérů minižáků 
a paní zdravotnice. V Peci nás přivítal pan Müller, 
telnický rodák a majitel penzionu Táňa, v němž 
jsme byli ubytováni. Ještě týž den jsme využili krás-
ného slunečného počasí a vyrazili na Portášky, do 
Herní krajiny Pecka, kde se děti vyřádily na množ-
ství dřevěných prolézaček. Po návratu na nás čekala 
odměna v podobě skvělé svíčkové.

Sobota nás přivítala deštivým počasím, ale to nás 
neodradilo a vyrazili jsme na menší výlet do Pece 
směrem k lanovce, omrknout situaci na nedělní vý-
pravu na Sněžku. Na oběd jsme se vrátili do penzio-
nu a doufali, že se počasí umoudří. Zadařilo se, a tak 
jsme dětem připravili cestu za pokladem s plněním 
různých úkolů. Došlo tak například na velmi ob-
líbenou hru „čelenky“ nebo na stavění domečku 
pro lesní víly a skřítky. Dětem natolik vyhládlo, že si 
během večeře – tentokráte byly špagety – šly několi-
krát přidat.

V neděli jsme se konečně dočkali přijatelného 
počasí a plni nadšení jsme vyrazili k lanovce a šup 
na Sněžku. Panoramata sice k vidění nebyla, ale 
i přesto to byl pro děti zážitek. Dolů jsme sešli po 
svých, kolem chaty Jelenka až do Malé Úpy, kde nás 
vyzvedl autobus. V Peci už krásně svítilo sluníčko, 
a tak jsme nakoupili suvenýry a nějaké dobroty na 
zub. Na večeři nás tentokráte čekalo překvapení 

v podobě „blbouna“ – borůvkového knedlíku přes 
celý talíř. Před spaním jsme si ještě zazpívali za do-
provodu pana Müllera pár písniček.

V pondělí už nás čekalo sluníčko a poslední 
snídaně. Rozdaly se odměnky za účast a pochvaly 
všem, kteří se o nás bez chybičky starali. Po cestě 
domů nás trošku pozlobil autobus, a tak jsme si ten 
pobyt v Krkonoších malinko prodloužili. Udělali 
jsme si procházku, protáhli se, snědli všechny zá-
soby a konečně vyrazili domů. Velký dík patří všem 
trenérům, kteří se o děti celý pobyt starali.

Romana Vymazalová, za pořadatele 

Novomlýnské nádrže 
kolem dokola

I když letošní jaro bylo poněkud chladnější, tak při 
prvním cyklistickém výletu v rámci Jihomoravského 
bicyklení nám počasí přálo. Na srazu v Šakvicích se 
1. května 2023 sešlo 17 natěšených cyklistů. A pro-
tože byl tento výjezd naplánován kolem vody, a tedy 
po rovině, tak mezi účastníky byli i mladší cyklisté.

Po prezenci jsme vyrazili nejkratší cestou k bře-
hu dolní novomlýnské nádrže. Tam se nám naskytl 
krásný pohled na Pálavu nad Pavlovem. Po první 
fotografické zastávce jsme pokračovali po břehu 
směrem k Novým Mlýnům. Po panelové cestě jsme 
míjeli hlavně rybáře, kteří v tento slunečný den 
vyrazili vstříc očekávaným úlovkům. Pak jsme se 
napojili na červenou turistickou cestu, která vedla 
dále po břehu. Po pravé ruce jsme měli vodní nádrž 
a z druhé strany jsme obdivovali chatky pro rybáře. 
Před stavidlem jsme na sebe chvilku počkali, udělali 
další fotky, spořádali müsli tyčinky a sledovali ryby 
mrskající se u břehu. K tomu jsme měli pořád krás-
ný výhled na pálavské vrchy a hladinu nádrže, kde 
probíhaly závody plachetnic. 

Dál nás cesta vedla po břehu po zelené turistické 
cestě (Stezka Českem) až do Pavlova. Na křižovatce 
pod Archeoparkem jsme se zastavili na občerstvení 
v bistru Přístav, kde někteří ochutnali rolovanou 
zmrzlinu. Pak jsme popošli do Archeoparku, kde 
jsme si prohlédli expozici o životě pravěkých lidí 
a o vykopávkách v okolí i přímo v tomto místě. Nad 
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parkem bylo vyhlídkové místo s krásným výhledem 
na vodní nádrž a vesnice na druhém břehu. 

Po této zastávce jsme zase nasedli na svoje oře, 
Matěj dopumpoval přední kolo a pokračovali jsme 
dále pořád po břehu až na hráz dolní nádrže. Tam 
jsme se pokochali pohledem na vodní plochy dolní 
i střední nádrže. Podél silnice jsme se dostali do Stra-
chotína, kde jsme se odpojili od vody a po cyklostez-
ce pokračovali do Šakvic. Krásně jsme se tedy projeli. 
Roman s Martinem a Ilonou provětrali nová elektro-
kola, cestu zvládli v pohodě i mladší účastníci David 

s Luckou, a rovněž tak Kamil, Kryštof a Míša. A to po 
celou dobu vyfukovalo od vody. Kdo chtěl, tak mohl 
na závěr navštívit muzeum pohádkových postav 
v Šakvicích. Nejoblíbenější postavou prý pro některé 
návštěvníky byla mořská panna…

Náš první letošní výjezd se vydařil po všech 
stránkách a uvidíme se zase při dalších cyklistických 
výletech Jihomoravského bicyklení.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

PRO VAŠI OBEC
ZAJIŠŤUJEME 
KOMINICKÉ SLUŽBY

CUP Kominictví s.r.o. | IČ: 08232211 | www.kominici.cz

dle vyhlášky č. 34/2016 sb.

REZERVUJTE SI VČAS LETOŠNÍ ČIŠTĚNÍ: 
+420 565 55 44 44 (PO-PÁ 7:00-16:30)
www.kominici.cz/cisteni

Věří nám více než 50 000 domácností.

Všechny povinnosti hlídáme za vás. 

Termín plánujeme podle vašich potřeb.

Používáme profesionální techniku. 

SKONČILA TOPNÁ SEZÓNA,
JE ČAS NA KONTROLU KOMÍNA.
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Dívčí olympiáda  
roku 2023

Dívčí olympiáda roku 2023 se v první aprílovou 
sobotu nesla v duchu rekordního počtu účastnic: 
spolu s doprovodem přesáhl počet 250 děvčat! To se 
tedy prostory zdejšího kostela, sokolovny, haly i or-
lovny doslova otřásaly v základech. Po požehnání 
pana děkana Jana Nekudy v chrámu sv. Jana Křtitele 
se dívky vydaly s olympijským ohněm štafetovým 
způsobem na svá sportoviště. 

Mladší děvčata se na orlovně pustila do několika 
zajímavých disciplín: taneční show (skupinový just 
dance), vyprávění (biblických) příběhů formou krát-
kého divadelního představení, vědomostní soutěž 
Věříš si? či vyrábění Kostelů mého srdce z papíro-
vých kartonů. Kromě těchto hodnocených disciplín 
si mohly také podle libosti upravit a dozdobit svá 
týmová trička. Každé družstvo mělo svou vlastní 
barvu, takže jsme mohli během dne spatřit celkem 
31 různých barevných odstínů, to podle 20 týmů I. 
stupně a 11 týmů II. stupně ZŠ.

Na sokolovně se pro změnu sportovalo. Starší 
děvčata se poměřovala ve fotbale, přičemž rozhod-
čí a pořadatele jim dělali ministranti. Sokolovna 
i sportovní hala chvílemi doslova burácely pod 
náporem fandících fanoušků. A kdo zrovna nehrál, 
mohl využít korálkové dílny, ve které bylo možné si 
vyrobit něco krásného na památku. 

V poledne se všichni společně sešli u společného 
stolu v sále sokolovny, kde na ně čekal připravený 
oběd ze všech různých dobrot, které jim připra-
vily maminky a babičky. Ani nabídka pověstného 
švédského stolu kdejakého luxusního hotelu se tak 
rozmanitému menu nemohla vyrovnat. Po obědě 
se děvčata vydala dlouhým průvodem do kostela, 
zajímavé bylo, že zatímco čelo průvodu vcházelo do 
chrámu, poslední účastnice teprve vycházely ze so-
kolského areálu… V chrámových prostorách všech-
ny přivítala blučinská schola, která spolu s blučin-
ským farářem Jardou Trávníčkem zahrála pro radost 
několik krásných písniček, které si s nimi mohli 
všichni díky připravenému zpěvníku zazpívat.  
Slovo si vzala sestra františkánka Karola, která  
poutavě promluvila o cestě ke svatosti v dnešní 
době.
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Z kostela se účastnice opět vydaly na svá spor-
toviště, tentokrát však všechny opačným směrem, 
než tomu bylo ráno. V pět hodin odpoledne pak na 
všechny čekala zaplněná orlovna, kde se odehrá-
val finálový program. Sestavena byla hlavní porota, 
mezi jejímiž členy jsme přivítali otce děkana, telnic-
kého pana faráře a olympijského kaplana Oldřicha 
Chocholáče, sestru františkánku Faustýnu, starostku 
Pozořic Terezu Jiráčkovou a Marii Špačkovou z br-
něnského biskupství. Nejprve vystoupily nejlepší 
taneční týmy obou věkových kategorií, následně pak 
po dvou týmech ze starší a mladší kategorie k vyprá-
vění (biblických) příběhů. Úžasná představení byla 
oceněna bouřlivým potleskem. Večer se už schylo-
val k závěrečné hodnocené disciplíně, na kterou se 
mnozí velmi těšili: kurz moderní návrhářky. Z no-
vin a toaletního papíru se měl každý tým vyzdobit 
jednu modelku do společenských šatů. Následně pak 
probíhala úchvatná módní přehlídka, za kterou by se 
nemusela stydět ani známá světová mola.

Po vyhodnocení poslední disciplíny následovalo 
vyhlášení výsledků a předávání odměn, pohárů  
a medailí. Každý tým si s sebou něco odnesl.  
A to nejen v té materiální podobě, ale jistě i v té  
duchovní. Krásná přátelská atmosféra protknula celý 
den a spojovala více než dvě stovky nadšených dívek. 
Díky Bohu byla děvčata ochráněna nějakého vážné-
ho úrazu, i když byla na místě skvěle připravena naše 
ochotná olympijská zdravotnice Maruška Polzerová.

Velké poděkování všem, kteří si našli cestu do 
Telnice, ať už všem účastnicím, doprovázejícím, 
kněžím, řeholním sestrám, rodičům, různým dárcům 

a dobrovolníkům. Zvláštní poděkování pak patří 
také desítkám organizátorů a různých pomocníků 
či dobrodinců, bez kterých by se taková veliká akce 
Modřického děkanství nemohla uskutečnit.

Pamětní video můžete shlédnout webovém 
odkazu:  
https://www.youtube.com/watch?v=cIJ0CXfr8rI

Pořadí jednotlivých soutěžních týmů:

Mladší kategorie:

1. Jiříkovice
2. Modřice
3. Zbraslav-Vysoké Popovice
4. Újezd u Brna A
5. Kobylnice A
5. Šlapanice A
6. Syrovice A
7. Šlapanice B
8. Blučina A
9. Prace
10. Moravany-Želešice
11. Kobylnice-Babice nad Svitavou
12. Blažovice-Prace
13. PoŠuKov B
14. Měnín
15. PoŠuKov A
15. PoŠuKov C
16. Tvarožná
17. Žatčany-Slavkov u Brna
17. Telnice A

Starší kategorie:
1. Slavkov u Brna
2. Syrovice B
3. Moravany u Brna
4. Blučina B
5. Telnice B
6. Tvarožná-Modřice
7. Šlapanice C
8. PoŠuKov D
9. Blažovice A
10. PoŠuKov-Sivice
11. Újezd u Brna B

Za všechny organizátory děkují 
Hana a František Kroutilovi
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Curlingová liga 
Je to už půl roku, kdy jsme v restauraci U Seňo-
ra začali hrát zajímavou a oblíbenou hru zvanou 
stolní curling. Napřed po fotbálku jen tak a potom 
se domluvilo 14 hráčů na tom, že si zkusí zahrát 
curlingovou ligu. Vytiskli jsme tabulku, podle které 
se hrálo systémem každý s každým a dvoukolově. 
Po odehrání základní části postoupilo automaticky 
6 hráčů do play-off a zbytek si to rozdal o další dvě 
postupová místa. Finálová osmička pak byla jasná.

V neděli 1. května 2023 ve 20 hodin začalo finále. 
Nervy drásající podívaná plná zvratů a překvapení 
nakonec skončila vítězstvím Lukáše Štelcla. Jeho 
ledový klid při posouvání kamenů a celková připra-
venost na curlingovou ligu si zasloužila prvenství. 
Jako pořadatel curlingové ligy chci poděkovat všem 
účastníkům za skvělou hru a těším se na další sezó-
nu 2023/2024. Stolní curling je hra pro každého bez 
rozdílu věku. Tak neváhejte a přijďte si zahrát nebo 
se přihlásit do curlingové ligy! Informace získáte na 
baru U Seňora.

Výsledky: Vítězem základní části soutěže  
byl Tomáš Václavek. Play-off pak dopadlo násle-
dovně: 1. Lukáš Štelcl, 2. Michal Kašpar, 3. Radim 
Zeman.

Tomáš Sobotka, 
restaurace U Seňora
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Když v roce 1945 skončila druhá 
světová válka, nastal nový život. 
Lidé se radovali, že pominula doba 
náletů a bombardování, strachu 
o život. Radovali se a měli se rádi. 
Skončilo také fašistické kuratori-
um a byla obnovena činnost obou 
telnických tělocvičných jednot, 
Sokola a Orla. Házená pokračovala 
v soutěžích a v obou jednotách cvi-
čily všechny složky. V zimním čase 
se nastudovala a hrála divadelní 
představení. Na vesnici nastal nový 
život, který pak byl z části narušen 
únorem 1948. 

V Sokole jsme rádi chodili do 
přírody. Naši vedoucí Jan Ryšavý 
st. a Libor Matějka nás učili stavět 
stany a jak se chovat v přírodě. 
Stanovali jsme v telnickém lesíku 
a chodili se koupat ke splavu. Hráli 
jsme různé hry a skákali přes mlýn-
ský náhon. Některým se nedařilo 
a skončili koupelí… 

Toužili jsme tábořit v oprav-
dovém lese. V té době se hodně 
navštěvovalo koupaliště v Lulči. 

A bylo to i vhodné místo na stano-
vání. A tak jsme se v letních prázd-
ninových měsících roku 1947 vydali 
vlakem stanovat do Lulče. V Sokole 
jsme měli dva stany, takže počet 
táborníků byl omezen. Vedoucí ta 
místa znali, a tak jsme se utábořili 
po levé straně koupaliště u skalní 
stěny. Koupaliště se jmenovalo 
podle studánky U Libuše. Postavili 
jsme stany a šli do lesa pro listí na 
podlahu do stanu. Před námi nad 
koupalištěm v lese tábořili žáci tel-
nické orelské jednoty pod vedením 
Jaroslava Kunerta a Jana Fialy z ná-
dražní čtvrti. Místo jsme našli podle 
ohniště, vše ale bylo uklizené. 

V jednom stanu spali Jenda, Li-
bor a z nás nejstarší Alois Pelánek. 
Do druhého stanu nás bylo šest. 
Místo bylo jen pro čtyři, a tak jsme 
se v noci po dvou hodinách střídali. 
Hodinky jsme neměli. Ty měli jen 
vedoucí. Poslouchali jsme bití zvo-
nů z věže lulečského kostela. Jednu 
noc jsem hlídal se Sašou Begijevem. 
Byl vystrašený a měl vidiny. „Vidíš 

na té stráni toho hada?“ bál se.  
Ale byl to jen kořen stromu. Snída-
ně a večeře jsme si vařili na ohni. 
V lese bylo dřeva dost. 

Většinu času jsme trávili na kou-
pališti. To bylo utvořeno z bývalého 
kamenolomu, větší část se nachá-
zela ve skále, proto byla voda dost 
studená. Na pravé straně koupali-
ště na skalní stěně byla kamenná 
skluzavka. To bylo něco pro nás. 
Byla ale dost hrubá, a tak to odnesly 
trenýrky nebo plavky. Saša byl z nás 
méně obratný, potřeboval po dojez-
du ze skluzavky záchranu, kterou 
mu většinou dával Lojza Pelánek, 
který byl nejstarší a nejsilnější. 

Předposlední den se odpoledne 
zamračilo a přišla silná bouřka. 
Právě jsme vařili bramborový guláš 
k večeři. Stany nevydržely nápor 
vody, která tekla ze skály, stejně jako 
kotlík s gulášem, a tak bylo po veče-
ři. Sbalili jsme všechny věci a utíkali 
se schovat do převlékárny u kou-
paliště. Při útěku spadly Jendovi 
Ryšavému hodinky a proud vody 
je unášel do koupaliště. Poslední 
utíkal Lojza Pelánek a zachránil je. 
Přespali jsme v převlékárně a ráno 
jeli domů. Tak skončilo táboření 
v Lulči. Přesto jsme byli spokoje-
ní, že jsme si užili lesa, koupaliště 
i pěkných slunečných dní. 

Ladislav Hrdlička starší

Stanování v Lulči

Dobový snímek prvorepublikového koupaliště  
v Lulči

Dnešní podoba koupaliště v Lulči
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	Fotosoutěž

Milé děti, 

tentokrát si ve fotosoutěži ověříme, jak znáte svoji ves-
nici. Vaším úkolem je určit, kde byly fotografie vyfoce-

Pro děti
ny a co na nich je. Vyplněnou tabulku můžete přinést 
do školy do čtvrtka 29. června 2023. Úspěšné řešitele 
vyhodnotíme při ukončení školního roku. Přeji hodně 
štěstí. 

Leona Bímová, starostka obce

1 6

2 7

2 8

4 9

5 10

Jméno: _______________________________________________________________________________________________________

1

6 7 8 9

2 3 4 5

10
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1
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3
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5
6
7

	Početní omalovánky

V jednotlivých částech obrázku jsou uvedeny početní příklady (odčítání).  
Vypočti je a podle výsledku najdi vlevo barvu, kterou se má daná část vybarvit.
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Křížovka
V pohnutém čase počínající covidové pandemie 
vznikla roku 2020 brožurka Obec Telnice v křížovkách.  
Pro místní občany, zejména seniory, ji připravil  
tehdejší starosta František Kroutil ve spolupráci  
s panem Jánem Verčimákem z Vyškova. Rádi bychom 
se k těmto pěkně zpracovaným křížovkám vrátili 

a postupně je ještě jednou otiskli v této rubrice  
zpravodaje. 

Vyluštěnou tajenku můžete doručit osobně na  
obecní úřad, anebo ji poslat e-mailem na adresu  
urednice@telnice.cz nejpozději do 29. června 2023. 
Jména výherců budou slosována a šťastný výherce bude 
odměněn obecními  upomínkovými předměty. Hodně 
štěstí v luštění!

Marcela Drápalová, úřednice OÚ Telnice

	Omalovánky

Vybarvi jednorožce podle vlastní fantazie.
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Telnice patří k nejstarším a v minulosti zároveň největším osadám na dnešním okrese Brno – venkov. 
První zmínky o ní pocházejí z roku 1244. V té době měla již 26 domů a vznikla (viz tajenku), v mapách 
psaného jako Říčka, který pramení v Moravském krasu. 
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UVNITŘ      

POLICEJNÍ 
PROHLÍDKA      

ZLOBA      

POMŮCKA: 
AACH 

ELIŠKA 
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ŘEKA TELÁTKO PATŘÍCÍ 

ÉROVI 
SPZ  H. 

KRÁLOVÉ 
ORGANIZ. 
AM. STÁTŮ SPZ 

PRAHY 

DRUH 
PEPŘE    

2. DÍL 
TAJENKY        ANEBO 

(KN.) 

ROKY     

MALÁ 
DCERA       

NAŘÍKAT 

NÁZEV      

MUŽSKÉ 
JMÉNO      ČÁST 
TĚLA 

POMŮCKA: 
ACA 

NĚMECKÝ 
PROZAIK      

INIC. PROZ . 
VACHKA   CITOSLOVCE PAPOUŠEK 

NOTES STÉKÁNÍ 

INIC. SPIS. 
ŘÍHY   

BÁRS 
    

PLÁŠŤ 
BEDUÍNA    

ZORANKA UTAJENÍ 

ŘEKA  VE 
FRANCII    

ZVUK 
TRUBKY     

SETINA 
HEKTARU   ŠLECHT. 

STAVBA 
OLGA 
(DOM.) 

OBLEK 
(SLANG.)     

3. DÍL 
TAJENKY       
RUŠNO 

ODVAHA      
RMUT 

   SPZ 
LUČENCE 

LESNÍ 
POROST HON 

POMŮCKA: 
LEZ BAŽE 

PŘÍTEL 
AMISE     

DŘEVINA 
    INIC. GYMN. 

BOSÁKOVÉ POPĚVEK 

SHOVÍ-
VAVOST            

VYROBENÁ 
Z  ABAKY        NĚMECKÁ 

ŘEKA    

 

 Obec Telnice se stala v roce 1995 prvním vítězem celostátní soutěže (viz tajenku). V naší vesnici se 
neustále rozvíjí bohatý společenský, sportovní a kulturní život a udržují tradice. Tradiční krojované hody 
se slaví v červnu na svátek sv. Jana Křtitele, patrona místního farního kostela. 
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Kulinářská 
soutěž
Každý z nás si určitě rád čas od času dá něco dobrého 
na zub. Ať už je to něco sladkého, masového či zele-
ninového. Zkrátka chutná jídla, dezerty, saláty a další 
dobroty máme všichni rádi. A tak bychom chtěli 
prostřednictvím našeho zpravodaje vyzvat všechny 
šikovné kuchaře, kuchařky, cukráře i cukrářky, pekaře 
a pekařky, aby se zapojili do naší soutěže s názvem  
„Co naše babičky vařily a nám chutná dodnes“. Po-

kud máte oblíbený recept po babičce, mamince  
nebo třeba i svůj na něco sladkého či slaného, podělte 
se o něj s našimi čtenáři. Neváhejte a pošlete  
recept i s fotografií hotového pokrmu na adresu:  
obec@telnice.cz nebo starosta@telnice.cz, a to do  
konce července 2023.

Z došlých receptů vylosujeme tři výherce, které 
odměníme věcnými dary do kuchyně. Všechny recepty 
potom postupně uveřejníme ve zpravodaji nebo v tel-
nickém kalendáři na rok 2024. Těšíme se na všechny 
skvělé dobroty, které si podle vašich receptů budeme 
moci uvařit. 

Leona Bímová

Levná a rychlá černá buchta
Tento recept je na obyčejnou černou buchtu, ale váže se k ní vzpomínka na moji blučinskou babičku, maminčinu 
maminku. Narodila se v roce 1891 a zemřela 1973, což je letos již 50 let. Tato buchta byla vždy na stole, když jsme 
k babičce přijeli na návštěvu, a moc nám chutnala. Babička byla moc hodná a na památku po ní zůstal sešitek  
s recepty psaný jejím písmem.

  6 dkg sádla

  20 dkg cukru

  2 vajíčka

  17 dkg ořechů

  2 lžíce kakaa

  1 prášek do pečiva (moudrá hlava)

  25 dkg hladké mouky

  ¼ l mléka

Vše se smíchá, naleje na plech a upečené pocukruje 
nebo poleje čokoládou. 

Eva Kořalníková
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Rybáři Telnice zvou všechny telnické i přespolní odvážlivce na 
 

Letní zdolání lávky 
sobota 12. srpna 2023 od 14.00 na telnickém rybníku 
 
Lávku je možno pokořit na jakémkoliv kolovém vozítku,  
a to jednotlivě nebo v páru 
 

Hodnotit se bude: 
technika přejetí lávky / originalita vozítka 
kostýmy soutěžících (nejsou podmínkou účasti) 
čas zdolání lávky 

 

Těšit se můžete na:  
rybí speciality 
občerstvení pro děti i dospělé 
ocenění vítězů v různých kategoriích 
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Obec Telnice srdečně zve na zájezd 
 

ZÁMEK TOVAČOV 
A ČESNEKOVÉ SLAVNOSTI V BUCHLOVICÍCH 
 
v sobotu 29. července 2023 
 
Odjezd autobusu v 8.00,  
návrat kolem 18.00.  
 

Přihlášky přijímáme do 10. července 2023  
na telnické poště u paní Šárky Machkové:  
 

Telefon: 544 224 197 
E-mail: sarka.machkova@telnice.cz 
 

Vstupné na zámek 100 Kč (senioři nad 65 
let 70 Kč) zaplatí zájemci při přihlášení. 
Vstupné na slavnosti si hradí každý sám.  
 

Bližší informace obdrží přihlášení zájemci  
před konáním akce.  
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strojník - seřizovač
dělnice v kartonáži
pomocník tisku
a další profese...

Důkladné zaučení na všechny pozice 
Nové, čisté a moderní pracovní prostředí
5 týdnů dovolené
Stravenky
Výkonové a roční odměny nad rámec sjednané mzdy
Zvýšené příplatky za přesčasovou práci
Další benefity (extra pauza navíc, multisport karta, 
výhodný mobilní tarif i pro rodinu aj.)

Hledáme:

Nabízíme:

Nedojíždějte za dobrou prací dál, než je nutné. 
Zavolejte nebo napište, domluvíme se na osobním 
setkání a vše vám rádi ukážeme.

MODERNÍ VÝROBNÍ HALA V TELNICI 

Kontakt:
Tomáš Vybíral
HR manager
Tel.: 727 951 101
prace@toppp.cz
www.toppp.cz

Hledáme TEBE!



#HODYTELNICE

SOBOTA
13:00

19:00 

20:00

Ruční stavění máje na tanečním parketu v areálu Sokola

Posezení u cimbálové muziky Aleše Smutného 
před Šatlavou na Masarykově náměstí

Předhodová zábava se skupinou Akcent v areálu Sokola

10:30

14:00 

16:00

20:00

Hodová mše svatá s krojovanými ve farním kostele sv. Jana Křtitele

Krojovaný průvod obcí a předání hodového práva stárkům

Hodové odpoledne s dechovou hudbou Zlaťanka 
v areálu Sokola

Hodová taneční zábava se Zlaťankou v areálu Sokola

19:00 Ženáčské hody v Růžové ulici s cimbálovou muzikou PRIMÁŠ
a dechovou hudbou DAMBOŘANKA

NEDĚLE

PONDĚLÍ

24. – 26. 6. 2023

Realizováno za �nanční
podpory obce Telnice


